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Inleiding

Voor u ligt het beknopte verslag van de participatiebijeenkomst 
over de Lokale Economische Agenda, die op 22 april 2024 heeft 
plaatsgevonden als initiatief van de gemeente Nunspeet. Deze 
bijeenkomst bood een waardevol platform voor de uitwisseling 
van kennis, ervaringen en inzichten tussen de gemeente en lo-
kale ondernemers.

Gedurende de avond zijn verschillende thema’s behandeld, va-
riërend van vestigingsbeleid en infrastructuur tot duurzaam-
heid, toerisme en recreatie, evenals werken & onderwijs en on-
dernemersdienstverlening. De aanwezigen zijn in twee groepen 
verdeeld om deel te nemen aan vier rondes van interactieve 
werksessies, elk onder leiding van twee gespreksleiders die in dit 
domein werkzaam zijn.

Het doel van deze bijeenkomst was tweeledig: ten eerste, het 
ophalen van kennis en ervaringen van de aanwezige onderne-
mers en ten tweede, het identificeren van eventuele aanvullen-
de onderwerpen die nog niet zijn meegenomen in de startnoti-
tie van de Lokale Economische Uitvoeringsagenda.

Dit verslag biedt een terugblik op de discussies en inzichten die 
tijdens de werksessies naar voren zijn gekomen. Het presenteert 
de resultaten en aanbevelingen die zijn voortgekomen uit de in-
teractieve uitwisselingen tussen de deelnemers, met als uitein-
delijk doel het vormgeven van een actieprogramma dat aan-
sluit bij de behoeften en belangen van de lokale gemeenschap.

Door middel van dit verslag willen wij u informeren over de uit-
komsten van de bijeenkomst en u een voorlopig inzicht bieden 
in de behoeften die leven onder de lokale ondernemers. 

Wie niet in de gelegenheid was om bij de bijeenkomst aanwezig 
te zijn kon online een reactie achterlaten. Nieuwsgierig naar de 
ingezonden reacties? Deze leest u op pagina 8 van dit 
document.
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Opening van de avond

Wethouder Wichert Stoffer opent, als vervanger van Mark van 
de Bunte (wethouder economie) de bijeenkomst en heet alle 
aanwezigen van hartelijke welkom. 

Wethouder Stoffer geeft een korte toelichting op het onderwerp 
lokale economische agenda. In het raadsakkoord en in het col-
legeprogramma 2022-2026 “Samen voor elkaar” is de wens op-
genomen om aan de slag te gaan met een lokale visie op het 
gebied van economie. In de raadsvergadering van januari 2024 
heeft de gemeenteraad een startnotitie Lokale economische 
uitvoeringsagenda vastgesteld met hierin de uitgangspunten 
en actielijnen. Er is gekozen om geen abstractie visie op te stel-
len, meer aan werkbaar programma voor de gemeente, de on-
dernemers en andere betrokken partijen. 

De uitgangspunten in de agenda worden benoemd en kort  
toegelicht:

-  Een gezonde lokale economie draagt bij aan de 
 leefbaarheid en levendigheid in de gemeente;
-  De Nunspeetse lokale economie is onderdeel van een  
 groter economisch ecosysteem op regionaal/
 (inter)nationaal niveau;
-  Ondernemers, onderwijs en overheid moeten samen   
 optrekken om een gewenste beweging in gang te zetten  
 en de verschillende belevingswerelden te overbruggen. 

Verder komen de actielijnen die zijn opgenomen in de lokale 
economische agenda aan bod. Deze komen terug in de deel-
sessies van deze avond. 

De bijeenkomst van vanavond is bedoeld om kennis en erva-
ringen op te halen bij de aanwezige ondernemers. Ook hopen 
we op te halen of er nog andere onderwerpen zijn, waar in de 
startnotitie nog geen rekening mee is gehouden. Het doel is om 
op basis van input en ervaringen van de ondernemers tot een 
passend actieprogramma te komen dat recht doet aan de be-
hoeften en belangen die er zijn bij lokale ondernemers. Hierdoor 
ontstaat ook inzicht in de keuzes die er gemaakt worden en dat 
leidt tot een zorgvuldige afweging in de besluitvorming. Ten-
slotte is het informeren van betrokkenen belangrijk.

Door de beleidsmedewerker Arbeidsmarkt en Economie wordt 
de opzet van de avond kort toegelicht. De aanwezigen worden 
in twee groepen verdeeld en gaan deelnemen aan 4 rondes. 
Er zijn drie interactieve sessies (zogeheten ‘breakout-sessies), 
waarbij onder leiding van een gespreksleider a.d.h.v. stellingen 
en vragen input wordt verzameld. Dit zijn de thema’s:

- vestigingsbeleid en infrastructuur (o.a. centrumbeleid en 
   bedrijventerreinen);
- duurzaamheid; en
- toerisme en recreatie. 

Daarnaast is er een zogenaamde posterronde in combinatie 
met een pauzemoment waar de thema’s Werken & Onderwijs 
en Ondernemersdienstverlening aan bod komen. Bij de pos-
terronde werden deelnemers uitgedaagd hun visie en ideeën 
te delen aan de hand van op posters weergegeven vragen en 
stellingen. 
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Vestigingsbeleid en infrastructuur
(o.a. centrumbeleid en bedrijventerreinen) 

Duurzaamheid

Bij deze deelsessie is het doel om input op te halen over waar 
ondernemers tegen aanlopen en wat ze van de gemeente  
verwachten op het vlak van vestigingsbeleid en infrastructuur.

Gebruikte werkvorm
Break-outsessie waarbij ambtenaren en ondernemers met  
elkaar in gesprek gingen om de behoeften en wensen van de 
ondernemers op te halen. 

Beknopte samenvatting
In de sessies kwam een aantal onderwerpen naar voren. De  
criteria om in aanmerking voor een nieuwe kavels zijn niet altijd 
duidelijk of worden als te ingewikkeld ervaren. Door onderne-
mers in het centrumgebied wordt aangegeven dat er behoef-
te is aan een BIZ om structurele geldstroom te hebben voor de  
uitvoering van activiteiten en/of evenementen in het centrum. 
Ook de bereikbaarheid/parkeerproblemen is een onderwerp 
wat de ondernemers bezig houdt. Verder zien de ondernemers 
graag meer verbinding met andere (ondernemers)verenigin-
gen binnen de gemeente Nunspeet.

Bij deze deelsessie is het doel om input op te halen over waar 
ondernemers tegen aanlopen en wat ze van de gemeente  
verwachten op het gebied van Duurzaamheid.

Gebruikte werkvorm
Break-outsessie - in gesprek met lokale ondernemers.

Beknopte samenvatting
Verduurzamen leeft bij alle ondernemers, de vraag is nog hoe te 
beginnen of hoe verder te gaan. De gemeente zou hier meer in-
formatie in kunnen verstrekken en misschien zelfs kunnen facili-
teren met adviseurs. Ook de informatie op de website zou beter 
vindbaar moeten zijn. 

De gemeente kan een faciliterende rol spelen om onderne-
mers samen te brengen, zeker uit vergelijkbare bedrijfstakken.  
Hierdoor kunnen ondernemers tips en succesverhalen met el-
kaar delen. Uit een zelfde soort samenwerking van ondernemers 
zouden collectieve inactieven kunnen ontstaan. Denk aan delen 
van energie, warmtenetten, etc. Er worden veel drempels gezien 
voor ondernemers om (verder) te verduurzamen. De gemeente 
zou goed moeten mee kijken naar deze drempels en handvat-
ten bieden voor ondernemers om hier mee om te gaan.
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Bij deze deelsessie is het doel om input op te halen over waar 
ondernemers tegen aanlopen en wat ze van de gemeente 
verwachten op het vlak van toerisme en recreatie.

Gebruikte werkvorm
Break-outsessie - in gesprek met lokale ondernemers.

Beknopte samenvatting
In de sessies kwam naar voren dat de aanwezige ondernemers 
van mening zijn dat het centrum van Nunspeet aantrekkelijker 
moet worden voor zowel bewoners, dagbezoekers als toeristen. 
Men ziet daarin een initiërende en financiële rol voor de 
gemeente weggelegd. 

Verder liepen de gedachten over de toekomst van het Nun-
speetse centrum uiteen; waar enkele aanwezigen het centrum 
graag zien groeien, dachten enkele anderen aan een krimps-
cenario voor de toekomst waarbij het marktplein zoveel moge-
lijk een horecafunctie zou moeten vervullen. Het stimuleren van 
leisure shopping werd als volgende stap voor de winkelstraat 
geopperd. Het tekort aan fietsparkeerplekken en laadpunten 
voor fietsen houdt veel ondernemers bezig. Net als het verbe-
teren van de marketing om meer toeristen te halen of juist het 
aantal toeristen beperken. De visies van de ondernemers liepen 
uiteen over dit onderwerp maar het is een actueel thema voor 
de ondernemers. Dit ook in relatie tot de aanwezige natuur in de 
gemeente Nunspeet en wat deze natuur nog (meer) aan kan.

Nunspeet aan Zee en Vitale Vakantieparken zijn door de  
aanwezige ondernemers gewenste projecten waarbij Vitale 
Vakantieparken ook mogelijkheden biedt om de krapte op de 
reguliere woningmarkt te verlichten, zo wordt aangegeven.

Toerisme en Recreatie
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Werken en onderwijs (posterronde)

Ondernemers vinden investeren in hun personeel relatief  
belangrijk. Als belangrijkste reden wordt hierbij genoemd ‘goed 
werkgeverschap’ en het ‘binden en boeien van werknemers’ om 
ze te behouden voor het bedrijf. Verder wordt aangegeven dat 
er voor bepaalde functies specifieke kennis nodig is.
Ontwikkeling van medewerkers vindt meestal plaats door  
middel van scholing. Korte contracten en kosten van scholing 
zijn redenen om niet te investeren in scholing. 

Ondernemersdienstverlening (posterronde)

Ondernemers geven aan dat ze enigszins bekend zijn met het 
aanbod van de gemeente Nunspeet. Een aantal ondernemers 
is in het geheel niet bekend met het aanbod. 

Gebieds- of branche specifieke ondersteuning zijn onderwer-
pen die ondernemers belangrijk vinden om over geïnformeerd 
te worden. Ook innovatie wordt als thema genoemd. Verder 
wordt ook duurzaamheid, vergunningen, leven lang ontwikkelen 
en arbeidsmarktvragen genoemd als mogelijke onderwerpen. 
Een door de gemeente georganiseerde bijeenkomst en  
persoonlijk contact wordt het meest benoemd als wijze van  
informeren. Ook het aanschuiven van een accountmanager bij 
een vergadering van de ondernemersvereniging is genoemd 
als optie. Informatie op de website en communicatie via social 
media wordt ook belangrijk gevonden. Dit kan via de reguliere 
communicatiekanalen van de gemeente.
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Afsluiting

Na afloop vindt er een plenaire terugkoppeling/nabespreking 
plaats. Wethouder Stoffer vraagt aan de gespreksleiders die 
aanwezig waren bij ieder thema wat er is opgehaald en wat hun 
belangrijkste bevindingen zijn.

Daarna wordt het vervolg geschetst. Op basis van de op-
gehaalde informatie, kan het zijn dat er (op thema) nog een  
verdieping plaats vindt door middel van een extra bijeenkomst 
of uitvraag. Voordat de lokale economische agenda naar de 
gemeenteraad wordt gestuurd, zal deze nog ter inzage komen 
te liggen. Hierover zullen de aanwezigen (als ze dat wensen) 
actief geïnformeerd worden. Bij de uitgang wordt aan alle aan-
wezigen een evaluatiekaart uitgedeeld. Hierop wordt gevraagd 
hoe ze de bijeenkomst hebben ervaren, welke onderwerpen 
ze gemist hebben en of ze op de hoogte willen blijven van het  
vervolg. 

Na afloop van de plenaire afsluiting is er nog ruimte voor 
netwerken en gesprek onder het genot van een hapje en 
drankje. 
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Ingezonden reacties (online)

Wie niet in de gelegenheid was om aanwezig te zijn bij de 
participatiebijeenkomst werd uitgenodigd om online een reac-
tieformulier in te vullen. De binnengekomen reacties hebben we 
geanonimiseerd en onderverdeeld in centrumondernemers en 
niet-ondernemers. 

Centrumondernemers:

Een reactie benadrukt het belang van een sterk centrum voor 
de lokale economie, waarbij het teruglopende ledenaantal en 
de beperkte begroting van de Nunspeet Onderneemt Samen 
(NOS) zorgen baren. Er wordt gepleit voor een betere organisatie 
en financiering van gemeentebrede evenementen en verster-
king van de organisatiekracht van centrumondernemers, mo-
gelijk via een Bedrijven Investeringszone (BIZ). Daarnaast wordt 
er geopperd om de samenwerking tussen NOS en vastgoed te 
intensiveren en een actieagenda voor het centrum op te stellen, 
inclusief aandacht voor parkeer- en bereikbaarheidssystemen. 
Ook wordt het betrekken van recreatieondernemingen als 
belangrijk geacht.

Niet-ondernemers:

Een inwoner die in Nunspeet werkt, deelt kritiek op de herinrich-
ting van het marktplein en de verplaatsing van parkeerplaat-
sen. Deze veranderingen zouden het centrum minder aantrek-
kelijk maken voor bezoekers, vooral voor degenen die slecht ter 
been zijn. Ook wordt opgemerkt dat winkels op vrijdagavond 
vaak gesloten zijn, wat een negatieve invloed heeft op de lokale 
economie. Er wordt gesuggereerd om deze punten mee te 
nemen in toekomstige besprekingen.
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Reactie Bedrijvenkring Nunspeet

22 mei 2024

De bedrijvenkring Nunspeet stelt het op prijs dat onze gemeente 
richting wil geven aan economische ontwikkelingen in de ge-
meente. De bedrijvenkring denkt hier graag in mee. Daarom 
willen we het college van burgemeester en wethouders en de 
gemeenteraad een aantal zaken meegeven die naar onze me-
ning ergens terug moeten komen in de economische agenda 
die momenteel wordt opgesteld.

• In Nunspeet zal 8,3 ha bedrijventerrein (Shimano) omge-
zet worden naar wonen. Deze dient op korte termijn elders 
gecompenseerd worden. 

• Gelukkig werkt onze gemeente voortvarend door om  
inwoners van huizen te voorzien. Deze bewoners moeten 
ook werken en het liefst dichtbij. Goed voor milieu, minder 
tijdsverlies (reizen) en lokale betrokkenheid. Ook zal werk-
gelegenheid in de eigen gemeente de vitaliteit ten goede  
komen en kan het voorkomen dat we een slaapdorp worden. 
De bedrijvenkring pleit voor 1,7 arbeidsplaats per nieuwe wo-
ning. Als we dan de grote plannen optellen dan komen we 
op ’t Hul-Noord met 750 woningen, Shimano 600 woningen 
en kijktuinen 100. Ook in de kernen Hulshorst en Elspeet wor-
den nog tientallen woningen gebouwd. Natuurlijk is het zaak 
om ook de dynamische bouwplannen mee te rekenen. De 
gemeente heeft de juiste aantallen vast paraat. Voor 1500 
woningen zijn al 2550 arbeidsplaatsen nodig. Uitgaande van 
50 arbeidsplaatsen per hectare dan hebben we 51 ha nodig. 

Ook is er een achterstand ontstaan in de laatste decennia. 
In Nunspeet staan nu al 11304 woningen geregistreerd. Dat 
zijn dan 19217 arbeidsplaatsen. Uitgaande van 50 arbeids-

plaatsen per hectare hadden we al 384 ha moeten hebben. 
Concreet denkt de BKN dat naast de 8,3 ha voor Shimano 
een behoefte van minimaal 51 ha nieuw bedrijventerrein is 
binnen onze gemeente. 

• Inkoop en aanbesteding door de lokale overheid moet wat 
ons betreft ook lokaal gebeuren. Hiertoe zou de gemeente 
Nunspeet systematisch moeten werken bij de inkoop en dit 
ook moeten monitoren. Door het monitoren voorkom je dat 
er uiteindelijk toch weer anders wordt ingekocht of 
aanbesteed. 

• Binnen de gemeente Nunspeet zit bij de ondernemers 
veel kennis en expertise. Om samen de gemeente te kun-
nen zijn zou de gemeente gebruik kunnen maken van deze 
kennis en expertise. Lokale ondernemers kennen hun eigen 
omgeving goed.

• We zien te vaak dat mooie bedrijven vertrekken uit onze 
gemeente door ruimtegebrek. Dit zijn vaak mooie lokale  
bedrijven die naast werkgelegenheid ook veel bijdragen aan 
de lokale samenleving. Ze hebben hart voor de gemeente 
Nunspeet en haar inwoners. De BKN begrijpt dat er een ver-
schil is tussen lokale en regionale bedrijventerreinen. Toch 
zou het goed zijn om lokale bedrijven die groeien te behou-
den voor Nunspeet. Hiertoe zou in de toekomst het gesprek 
met de provincie Gelderland aangegaan moeten worden.

De tekst wordt hervat op de volgende pagina.



• De gemeente Nunspeet werkt hard aan de bereik-
baarheid via de weg. Het Stationsplein is daar een goed  
voorbeeld van. Ook de rondweg “de Kolk” is een mooie  
toevoeging geweest aan het wegenbestand van de  
gemeente Nunspeet. Dit zijn beiden projecten die een erg 
lange aanlooptijd hebben gehad. Daarom zou de BKN, om 
de vlotte bereikbaarheid van bedrijven te borgen, graag 
zien dat er bij de afritten A28 Eperweg een zogenaamde  
“brilconstructie” wordt aangelegd. Ook pleiten we ervoor 
om het spoor wat de Eperweg kruist te ondertunnelen in de  
toekomst. De rotonde voor de rondweg is om die reden al op 
de juiste plek gelegd tenslotte. 

• Netcongestie is een woord wat de laatste jaren steeds 
vaker gebruikt wordt. Hier staat de gemeente vaak mach-
teloos. Voor de toekomst is het goed om bedrijven actief te 
ondersteunen om zoveel mogelijk zelf voorziend te zijn. Dat 
kan individueel of in een cluster van bedrijven. Verder zien 
we een rol voor de gemeente om te bewerkstelligen dat 
de zogenaamde lus voor elektriciteitsvoorziening ook voor  
Nunspeet in beeld komt. Nu komt onze elektriciteit van één 
kant en dat is een kwetsbare situatie. 

• Drinkwater wordt steeds schaarser. Dat zou in de  
toekomst ook een probleem kunnen worden voor bedrij-
ven en bedrijfsprocessen. Overwogen moet worden hoe de 
overheid grijswatersystemen kan bevorderen om toekomst-
bestendig te zijn.

• Participatie bij de overheid is een groot goed. De  
dosering daarvan is echter wel een punt van zorg. Nu werkt 
het verlammend op projecten en bedrijven. Wij pleiten voor 
het stellen van grenzen in tijd. Ook juridische procedures 
verlopen via een erg lang tijdpad. Daar waar de gemeen-
te snelheid kan bevorderen moet dat actief worden gedaan 
zonder afbreuk te doen aan rechten. 

• Samenwerking met de regio en buurgemeenten is 
belangrijk voor de lokale economie. Bedrijven doen dat 
graag. De BKN pleit voor een gemeente Nunspeet die in een 
willekeurige vorm samenwerkt met vooral buurgemeenten 
maar ook in de regio. De regio is voor de BKN ook gelegen in 
de provincie Flevoland. Het is aan de politiek op welke wijze 
vorm wordt gegeven aan samenwerking. Feit is dat georga-
niseerde samenwerking noodzakelijke voordelen biedt rich-
ting andere overheden zoals bijvoorbeeld de provincie. 

Tot slot zijn wij bereid om uw vragen te beantwoorden.

Bestuur en politieke commissie BKN

10



Lokale Economische Agenda 
Participatiebijeenkomst & ingezonden reacties


